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> Retouradres Postbus 20011 2500 EA  Den Haag 

Geachte heer Irrgang, 

 

Met belangstelling heb ik kennisgenomen van uw conceptrapport bij het 

jaarverslag 2022 van de Staten-Generaal, hoofdstuk IIA van de rijksbegroting. 

Hierbij ontvangt u mijn reactie op de resultaten van het Verantwoordings-

onderzoek 2022, mede namens de Eerste Kamer en de Tweede Kamer der 

Staten-Generaal.  

 
Eerste Kamer 

De Eerste Kamer kan zich vinden in de onvolkomenheden met betrekking tot de 

informatiebeveiliging en het kunstbeheer. De Eerste Kamer neemt de 

aanbevelingen uit uw rapport van harte over. Hieronder wordt dit verder 

uiteengezet. 

 

Informatiebeveiliging Eerste Kamer 

De Eerste Kamer streeft ernaar te voldoen aan de Baseline Informatiebeveiliging 

Overheid (BIO), ook al is zij daar niet toe verplicht. De Eerste Kamer verbetert 

haar informatiebeveiliging planmatig en dat werpt zijn vruchten af. De komende 

jaren wordt dit voortgezet. Uw aanbevelingen richten zich voornamelijk op de 

verbetering van de werking van het risicomanagement en het 

incidentmanagement. In de jaarplanning van 2023 zijn deze werkgebieden 

opgenomen. Daarnaast zijn in de jaarplanning ook de uitwerking van een 

bewustwordingsprogramma en de verdere uitwerking van de taken en 

verantwoordelijkheden opgenomen om tot verdere verbeteringen te komen. 

 

Kunstbeheer 

De Eerste Kamer heeft een kunstcollectie met financiële en cultureel-historisch 

waarde. Daarom worden er maatregelen genomen om te voldoen aan de normen 

zoals gesteld in de ‘Regeling materieelbeheer roerende zaken’ van het Rijk, waar 

het kunstbeheer aan moet voldoen. In 2023 en 2024 wordt de kunstcollectie door 

een commissie gewaardeerd, wordt een kunstbeleid opgesteld en wordt verder 

onderzocht in welk systeem de registratie van de kunst kan worden uitgevoerd. 

 

  



 

 Pagina 2 van 3 

Kenmerk 

2023-0000223583 
 

Tweede Kamer 

De Tweede Kamer heeft kennisgenomen van uw bevindingen en constateert met 

tevredenheid dat het jaarverslag voldoet aan de daaraan te stellen eisen en dat 

de informatiebeveiliging op orde is en voldoet aan de eisen die daaraan worden 

gesteld. Verder is de Tweede Kamer ingenomen met de constatering van de 

Algemene Rekenkamer dat het ingevoerde beleid gericht op 

frauderisicobeheersing positief wordt gewaardeerd en daarmee een goed 

voorbeeld is voor derden.  
 

Financieel beheer 

Van de Tweede Kamer heb ik begrepen dat in 2022 is geïnvesteerd in het 

verbeteren van het financieel beheer. Het betreft zowel kwantitatieve en 

kwalitatieve versterking in de personele sfeer als het treffen van organisatorische 

en procedurele maatregelen. Deze lijn wordt doorgezet, waarbij het aantoonbaar 

maken van de effectieve werking van de getroffen beheersmaatregelen de 

belangrijkste doelstelling is. Daarbij wordt rekening gehouden met uw 

aanbevelingen. 
 

Kunstbeheer 

De Tweede Kamer heeft in 2022 een integrale inventarisatie uitgevoerd naar de 

juistheid van de registratie van de kunstwerken. Hiermee is een belangrijke stap 

gezet in de verbetering van het kunstbeheer. De Tweede Kamer onderkent echter 

de constatering dat de volledigheid van de kunstcollectie nog niet is vastgesteld. 

In 2023 wordt een methode om de volledigheid vast te stellen uitgewerkt en 

ingevoerd, waarbij rekening wordt gehouden met uw aanbevelingen.  
 

GITC financieel systeem 

De Tweede Kamer hecht grote waarde aan de betrouwbaarheid van de 

informatiesystemen die het financieel en materieel beheer ondersteunen. In de 

afgelopen jaren is geïnvesteerd in de aantoonbaarheid van de IT-

beheersmaatregelen gericht op het financiële informatiesysteem. Daarbij is zowel 

aandacht besteed aan de interne organisatie als aan het technisch- en 

databasebeheer uitgevoerd door derden. De Tweede Kamer maakt in 2023, met 

inachtneming van uw aanbevelingen, afspraken met de externe dienstverleners 

over opzet en werking van IT-beheersmaatregelen. Daarnaast worden de IT-

risico’s ten aanzien van het kunstbeheer in beeld gebracht en de benodigde 

maatregelen getroffen.        

 

Binnenhof 

Graag maak ik hierbij van de gelegenheid gebruik, vanuit mijn beheers-

verantwoordelijke rol die ik heb namens de Staten-Generaal, om te reageren op 

een passage uit het verantwoordingsonderzoek 2022 van de Staten-Generaal over 

de tijdelijke huisvesting en de renovatie van het Binnenhof. Mijn ministerie is 

verantwoordelijk voor die huisvestingstaak. U schrijft dat er volgens de Tweede 

Kamer geen formele vastlegging is van de verantwoordelijkheden tussen huurder 

en verhuurder. Vorig jaar is vanuit mijn ministerie gewerkt aan een update en 

herbevestiging van de taakverdeling zoals die bekend was. In deze taakverdeling 

staan de verantwoordelijkheden van zowel het RVB als de Tweede Kamer.  
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Deze is vorig jaar ook vastgesteld en daarover heeft reeds overleg 

plaatsgevonden met alle desbetreffende partijen, inclusief de Tweede Kamer. Ik 

zal met de Tweede Kamer nader in overleg treden mochten er over die 

taakverdeling onduidelijkheden bestaan. Daarnaast geven zowel de Eerste als 

Tweede Kamer aan een financiële strategie te missen in het renovatietraject. De 

financiële aspecten van het renovatietraject worden besproken tijdens de 

reguliere overleggen, welke ook komend jaar weer voorgezet zullen worden. 

 

Bedrijfsvoeringinformatie 

In uw onderzoek vraagt u aandacht voor een zorgvuldig proces bij de 

totstandkoming van de bedrijfsvoeringinformatie. Dat betreft met name het 

vaststellen van het benoemen van alle relevante onderdelen. Met de Staten-

Generaal zijn beheersafspraken gemaakt waarin ik de begrotingen “op afstand” 

beheer. Het komen tot een jaarverslag, de rolduiding in het proces en het tijdspad 

daar naartoe zijn onderdeel van deze afspraken. Ik blijf met de Staten-Generaal 

in gesprek om dit proces zorgvuldig te laten verlopen.  
 

 

Hoogachtend, 

 

De minister van Binnenlandse Zaken en Koninkrijksrelaties, 

 

 

 

 

 

 

 

Hanke Bruins Slot 

 


